

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KE EMPAT BELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : TUAN YAMANI HAFEZ BIN MUSA [SIPITANG]

TARIKH : 15 JULAI 2019 (Isnin)

SOALAN :

Tuan Yamani Hafez bin Musa [Sipitang] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan langkah yang diambil oleh pasukan keselamatan dalam mengawasi serta memantau perairan negara kita daripada pencerobohan nelayan-nelayan asing seperti dari Vietnam yang semakin kerap berlaku, termasuklah di kawasan perairan Sipitang di Teluk Brunei.

JAWAPAN

Tuan Yang Di-pertua,

Kementerian Dalam Negeri melalui Agensi Penguatkuasaan Maritim Malaysia (APMM) dan Polis DiRaja Malaysia (PDRM) telah mengambil langkah-langkah yang sewajarnya dalam memantau dan mengekang pencerobohan Bot Nelayan Asing (BNA) sepertimana yang dinyatakan oleh Ahli Yang Berhormat Sipitang tersebut. Antara langkah-langkah yang telah diambil adalah seperti berikut :

- a) Meningkatkan rondaan dan kehadiran aset di perairan negara terutama dikawasan *hotspot* yang telah dikenal pasti kawasan kemasukan BNA. APMM turut menjalankan pemantauan ke atas kapal induk negara asing yang dipercayai bertindak sebagai pusat kutipan ikan yang diperoleh secara haram di perairan negara;
- b) Meningkatkan pengoperasian kapal kelas OPV (Offshore Patrol Vessel) KM PEKAN dan KM ARAU. Pengoperasian kapal OPV ini telah

SOALAN : 50

diptimumkan sepenuhnya kerana kemampuannya untuk bertahan dalam tempoh yang lama di perairan Laut China Selatan (endurance). Ini terbukti dengan jumlah tangkapan BNA bagi tahun 2017 sebanyak 148 buah, 2018 sebanyak 110 dan 2019 sehingga 21 Jun telah mencecah 96 buah tangkapan;

- c) Pengawasan dan pemantauan melalui udara juga terus dilaksanakan dari semasa ke semasa secara berkala bagi mengesan pencerobohan BNA yang memasuki perairan negara. Pengesanan ini terus disalurkan kepada aset-aset laut bagi membuat tangkapan;
- d) Pemantauan melalui Sistem Radar Pengawasan Laut Malaysia (SWASLA). APMM telah mengoperasikan sebanyak 11 buah radar di Semenanjung Malaysia termasuk di Pulau Perak dan Pulau Jarak yang baru beroperasi, 3 buah radar di Sabah dan 2 buah radar mudah alih mengikut keperluan operasi bagi mengurangkan pencerobohan BNA tersebut. Maklumat pengesanan objek yang mencurigakan serta pencerobohan BNA yang dikesan melalui radar akan disalurkan ke pusat operasi yang berdekatan supaya tindak balas pantas (response time) dapat dilaksanakan;
- e) Pelaksanaan program turun padang dan pertemuan dengan komuniti maritim terutamanya persatuan-persatuan nelayan bagi membincangkan permasalahan isu-isu maritim. Komuniti maritim ini berperanan sebagai mata dan telinga terhadap agensi di dalam menyalurkan maklumat dan diyakini dapat membantu APMM melaksanakan tugas secara lebih berkesan terutama dalam menangani isu pencerobohan BNA di laut;
- f) Sentiasa berhubung rapat dengan Petronas bagi membincangkan dan menyalurkan maklumat untuk mengatasi masalah pencerobohan BNA di kawasan medan telaga minyak utama. Selain itu, pihak Petronas dalam proses pemasangan RS3 (Radar Surveillance, Safety, Security) di pelantar-pelantar minyak perairan Sabah Timur. Pengesanan melalui RS3 oleh Petronas ini nanti akan disalurkan terus ke pusat operasi APMM; dan

SOALAN : 50

g) Selain daripada langkah-langkah sedia ada, Kementerian Dalam Negeri telah menubuhkan sebuah pasukan petugas khas (*task force*). Lanjutan daripada sidang akhbar secara bersama oleh YB Menteri Dalam Negeri, YB Menteri Pertanian dan Asas Tani serta YB Timbalan Menteri Pertahanan pada 24 April 2019 telah memutuskan pelaksanaan pasukan petugas khas (*task force*) khusus bagi menangani isu pencerobohan nelayan asing di perairan negara. Mesyuarat pertama Task Force yang diterajui oleh KDN pada 25 April 2019 telah membincangkan isu-isu berkaitan pencerobohan nelayan asing di perairan negara dan memutuskan penubuhan dua (2) jawatankuasa pelaksanaan yang bertanggungjawab melaporkan kepada KDN. Dua jawatankuasa pelaksanaan tersebut adalah Jawatankuasa Penguatkuasaan secara Bersepadu dan Jawatankuasa Dasar dan Perundangan. Jawatankuasa Penguatkuasaan secara Bersepadu yang diketuai oleh Agensi Penguatkuasaan Maritim Malaysia (APMM) telah melancarkan Operasi Penguatkuasaan Bersepadu yang dikenali sebagai Ops Naga telah bermula pada 2 Mei 2019 dan dijalankan di Kawasan Laut China Selatan, Pantai Timur Semenanjung Malaysia.

Buat masa ini tiada operasi spesifik di kawasan perairan Sipitang. Walau bagaimanapun, APMM melaksanakan operasi SEJAHTERA dalam memastikan perairan Sabah aman dan terkawal dengan menugaskan 22 vesel setiap hari. Sekiranya terdapat maklumat pencerobohan BNA boleh disalurkan terus ke Pusat Operasi Maritim Negeri Sabah dan Zon Maritim naungannya.